

DOI: <a href="https://doi.org/10.56550/d.1.1.5">https://doi.org/10.56550/d.1.1.5</a>	Original research article	
Received on: January 14, 2022	Accepted on: March 6, 2022	Published on: June 15, 2022

**Nermin Salkić**

Sarajevo

nermin\_salkic@hotmail.com

## **NIETZSCHE'S CONCEPT OF THE AFFIRMATION OF LIFE**

### **Abstract**

In this work, I analyze Nietzsche's concept of the affirmation of life as one of the main concepts of his philosophy in general. To overcome the pessimism and decadence modern culture has fallen into, Nietzsche construes the concept of the affirmation of life as its main goal and imperative. Hence, for each individual, it is necessary to affirm life by achieving their own autonomy, i.e. pathos of distance. Only by achieving genuine pathos of distance, would human beings be able to overcome pessimism.

Keywords: Friedrich Nietzsche; affirmation of life; pathos of distance; will to power; equality

## **NIETZSCHES KONZEPT DER LEBENSBEJAHUNG**

### **Zusammenfassung**

In diesem Aufsatz analysiere ich Nietzsches Konzept der Lebensbejahung als einen der wichtigsten Begriffe seiner Philosophie. Um den Pessimismus und die Dekadenz, in die die moderne Kultur verfallen ist, zu überwinden, konstruiert Nietzsche den Begriff der Lebensbejahung als deren Hauptziel und Imperativ des Philosophierens. Für jedes Individuum ist es demnach notwendig, das Leben zu bejahen, indem es seine eigene Autonomie, d.h. das Pathos der Distanz, erreicht. Nur wenn der Mensch ein echtes Distanzpathos erfüllt hat, kann er den Pessimismus als Lebenscharakteristik überwinden.

Schlüsselwörter: Friedrich Nietzsche; Lebensbejahung; Pathos der Distanz; Wille zur Macht; Gleichheit